
PROTOKÓŁ nr LXVIII/2022 

Z LXVIII SESJI RADY MIEJSKIEJ SIERPCA 

z dnia 28 września 2022 roku. 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Obrady LXVIII sesji Rady Miejskiej Sierpca VIII kadencji otworzył o godz. 11:00 

Przewodniczący Rady Miejskiej Sierpca, p. Dariusz Malanowski, stwierdzając 

jednocześnie quorum uprawniające Radę do podejmowania uchwał – załącznik 

nr 1, a zakończone zostały o godz. 14:00 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 12 członków. 

Obecni: 

1. Artur Dariusz Balcerowski 

2. Zbigniew Długokęcki 

3. Waldemar Frydrychowicz 

4. Barbara Gil 

5. Paweł Michał Grabowski 

6. Sławomir Wojciech Jaworowski 

7. Krzysztof Kacperski 

8. Dariusz Malanowski 

9. Maciej Malanowski 

10. Krzysztof Rudowski 

11. Piotr Łukasz Rzeszotarski 

12. Wojciech Andrzej Skorłutowski 

13. Krzysztof Skrzyński 

14. Jerzy Zbigniew Stachurski 

15. Joanna Marta Szewczykowska 

2. Przyjęcie dziennego porządku obrad. 

Przewodniczący RM, p. D. Malanowski, zapytał, czy są jakieś uwagi do porządku 

obrad. Żadne uwagi nie zostały zgłoszone wobec tego Przewodniczący odczytał 

porządek obrad a następnie poddał pod głosowanie. 

 Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie dziennego porządku obrad.  

Rada w Głosowaniu: 12 – „za”, 0- „przeciw”, 0 – wstrzym. się – przyjęła dzienny 

porządek obrad – załącznik nr 2 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 



Artur Dariusz Balcerowski, Zbigniew Długokęcki, Waldemar Frydrychowicz, Barbara 

Gil, Sławomir Wojciech Jaworowski, Krzysztof Kacperski, Dariusz Malanowski, Maciej 

Malanowski, Krzysztof Rudowski, Piotr Łukasz Rzeszotarski, Wojciech Andrzej 

Skorłutowski, Krzysztof Skrzyński 

NIEOBECNI (3) 

Paweł Michał Grabowski, Jerzy Zbigniew Stachurski, Joanna Marta Szewczykowska 

3. Przyjęcie protokołu z LXVI i LXVII sesji RM. 

 Przewodniczący RM, p. D. Malanowski, poinformował, że protokół z LXVI i LXVII sesji 

RM znajduje się w Biurze Rady i jeśli do końca sesji nie zostaną zgłoszone do niego 

uwagi, protokół zostanie przyjęty. 

 4. Informacje i komunikaty przewodniczącego Rady, przewodniczących Komisji oraz 

przewodniczących Klubów Radnych. 

 Wiceprzewodniczący, p. W. Frydrychowicz, poinformował, iż teraz nastąpi 

kontynuacja wręczania podziękowań za zaangażowanie w pomoc mieszkance 

poszkodowanej w wyniku pożaru tym osobom, które nie mogły ich odebrać na 

poprzedniej sesji, tj., p. Ninie Małgorzacie Smólskiej, jak również Przewodniczącemu 

RM, p. Dariuszowi Malanowskiemu.  

Następnie głos zabrał Przewodniczący Klubu „Dla Przyszłości Sierpca” informując o 

dwóch inicjatywach, które odbyły się we wrześniu z udziałem Radnych należących 

do Klubu. Pierwsza,17 września pod nazwą zbieram, segreguję, przyrodę ratuję.  

W ramach podziękowania za przyniesioną makulaturę były rozdawane sadzonki 

drzew wieloletnich, za co złożył podziękowania Radnym, p. P. Rzeszotarskiemu,  

p. K. Kacperskiemu i p. K. Skrzyńskiemu. Następnym wydarzeniem był festyn 

zorganizowany wspólnie z Parafią pw. Św. Maksymiliana Kolbego w Sierpcu. Akcja 

nazywała się „Niepodległa legalnie 700 lat Sierpca w dziejach niepodległej Polski”. 

Podziękował też wszystkim aktywnie uczestniczącym w tych obchodach. 

Jako kolejny wypowiedział się Przewodniczący Komisji Budżetu, p. K. Kacperski, 

informując, iż z jego inicjatywy zostało zwołane wspólne posiedzenie komisji Rady 

Miejskiej w dniu 26 września br., którego tematyką była sytuacja finansowa spółki 

Ciepłownia oraz dyskusja na temat kosztów wywozu odpadów oraz wydobycie i 

dostarczenie wody do mieszkańców. Omówił również zakres tematyki posiedzenia 

Komisji Budżetu, która odbyła się dnia 27 września br. 

O posiedzeniu Komisji Oświaty, które odbyło się 19 września w siedzibie CKiSZ 

informacji udzielił Przewodniczący Komisji, p. W. Skorłutowski. 

Radny, p. K. Rudowski, przedstawił informacje o posiedzeniu Rady Społecznej w 

sierpeckim szpitalu w dniu 12 września, gdzie były omawiane rozchody, przychody i 

zyski za ostatni kwartał, z których wynika, że przynajmniej II kwartał sierpecki szpital 

ma się dobrze. Poza tym, jako jeden z pierwszych szpitali wdrożył podwyżkę dla 

swojego personelu. Na posiedzeniu tym Dyrektor poinformował również o 

inwestycjach i remontach prowadzonych w szpitalu. 



Przewodnicząca Klubu Radnych „Sierpczanie”, p. B. Gil, w imieniu własnym i 

członków Klubu, poinformowała o omawianiu projektów uchwał na dzisiejszą sesję, 

w które najbardziej zaangażowani byli Radny, p. S. Jaworowski i Radna. 

 5. Sprawozdanie Burmistrza o pracy między sesjami. 

Burmistrz Miasta, p. J. Perzyński, przedstawił sprawozdanie za okres od 27 sierpnia 

2022 r. do 23 września 2022 r. -  załącznik nr 3 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

Na wstępie Radna, p. B. Gil, odczytała odpowiedzi Burmistrza na interpelacje z 

poprzedniej sesji. Interpelacje na piśmie zostały złożone przez Radną, p. B. Gil – 2 

interpelacje. Wszystkie interpelacje zostały zarejestrowane w teczce interpelacji. 

Ksero dołączone do protokołu - załącznik nr 4. 

Ad vocem, Radny, p. K. Rudowski, poinformował, że wszystkie przypadki pacjentek i 

dzieci są obsługiwane przez szpital na Winiarach w Płocku. Radna podkreśliła, że to, 

co teraz dzieje się w szpitalu tak przedstawiła, jak odbierają to Sierpczanie. 

Wiceprzewodniczący, p. W. Frydrychowicz, zwrócił się z zapytaniem, jakie działania 

będą podejmowane przez Burmistrza w celu zminimalizowania kosztów związanych z 

prowadzeniem miasta. 

Radny, p. K. Skrzyński, również odniósł się do kwestii oświetlenia w mieście pod kątem 

nie tylko oszczędności, ale też bezpieczeństwa mieszkańców a szczególnie 

mieszkanek. 

Przewodniczący RM, p. D. Malanowski, ogłosił 10 min. przerwy. 

 7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Burmistrz, p. J. Perzyński, odpowiedział na zapytania zarówno 

Wiceprzewodniczącego Frydrychowicza i Radnej Gil dotyczących oszczędności 

związanych z energią elektryczną proponując ograniczenie ilościowe świecących 

lamp zamiast skracanie czasu świecenia. W ramach oszczędności trwają też prace 

związane z montażem paneli fotowoltaicznych na jednostkach samorządowych, z 

których, do końca roku powstanie w Sierpcu 150– 200 kW energii, co powinno 

wymiernie zmniejszyć rachunki w jednostkach. Dodał, iż zostanie też ograniczony 

czas oświetlania kościołów, które będzie wyłączane już od godz. 11:00. Podkreślił też, 

że na terenie oczyszczalni działa z sukcesem biogazownia, co prawda mała, ale 

generująca prawie 300 kW energii elektrycznej na potrzeby zakładu, co daje do 60% 

oszczędności, jak gdyby wyrobu własnego dla EMPEGEK-u. Nadmienił, że zwrócił się 

również z prośbą do prezesów spółek miejskich o zamontowanie paneli 

fotowoltaicznych na swoich zakładach pracy. Poinformował również o drastycznym 

wzroście cen energii dla przedsiębiorców od nowego roku. W przypadku samorządu 

cena zakupu energii na cały rok 2023, to jest cena 1 600 – 1 700 zł, co przy 

wcześniejszej cenie ponad 300 zł, daje czterokrotny wzrost kosztów. A koszt roczny 

dla miasta – 1 000 000 zł. W wyniku czterokrotnego wzrostu kosztów daje to 4 000 000 

zł, które wypadają z budżetu bez żadnej gwarancji rekompensaty z podatku PIT lub 

rządu, który obniżając podatek PIT uderzył bezpośrednio w samorządy, w związku z 



tym rodzi się pytanie, na czym oszczędzać. W tej sytuacji należy też zadać pytanie, 

czy miasto będzie w stanie pomóc szpitalowi, gdzie znajdzie środki, których nie ma. 

Odniósł się również do interpelacji związanej z podjęciem współpracy z historykiem, 

p. N. Woźniakiem, stwierdzając, że nie jest to interpelacją i zadając Radnej pytanie, 

co sama zrobiła w tej sprawie. Powiedział, że jeśli p. Norbert zwróci się do niego, to 

poprosi Pracownię Dokumentacji Dziejów o analizę jego dokumentów i stosowną 

recenzję, jeśli taka będzie potrzebna. Zaapelował do Radnych, aby wspólnie 

rozwiązywać sprawy, bez przerzucania ich na siebie nawzajem. 

 8. Uchwała RM ws. pozbawienia kategorii drogi gminnej publicznej części drogi 

numer 370461W - ul. Malinowa w Sierpcu na odcinku przebiegającym po działce o 

numerze ewidencyjnym 1757/19 w Sierpcu. 

Przewodniczący RM. P. D. Malanowski poinformował, że uchwała ta była omawiana 

na Komisji Gospodarczej i czy Radni potrzebują dodatkowych wyjaśnień. Z racji 

braku głosów Przewodniczący poddał projekt pod głosowanie. 

 Głosowano w sprawie: 

Uchwała RM ws. pozbawienia kategorii drogi gminnej publicznej części drogi numer 

370461W - ul. Malinowa w Sierpcu na odcinku przebiegającym po działce o numerze 

ewidencyjnym 1757/19 w Sierpcu..  

Rada w glosowaniu: 12 – „za”, 0 - „przeciw”, 0 – Wstzrym. Się – podjęła Uchwałę 

520/LXVIII/2022 RM ws. pozbawienia kategorii drogi gminnej publicznej części drogi 

numer 370461W - ul. Malinowa w Sierpcu na odcinku przebiegającym po działce o 

numerze ewidencyjnym 1757/19 w Sierpcu – załącznik nr 5 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Artur Dariusz Balcerowski, Zbigniew Długokęcki, Waldemar Frydrychowicz, Barbara 

Gil, Sławomir Wojciech Jaworowski, Krzysztof Kacperski, Dariusz Malanowski, Maciej 

Malanowski, Krzysztof Rudowski, Piotr Łukasz Rzeszotarski, Wojciech Andrzej 

Skorłutowski, Krzysztof Skrzyński 

NIEOBECNI (3) 

Paweł Michał Grabowski, Jerzy Zbigniew Stachurski, Joanna Marta Szewczykowska 

9. Uchwała RM ws. pozbawienia kategorii drogi gminnej publicznej części drogi 

numer 370422W - ul. Długosza Jana w Sierpcu na odcinku przebiegającym po 

działce o numerze ewidencyjnym 3281/3 w Sierpcu. 

Radna, p. B. Gil, poprosiła o wyjaśnienia dla mieszkańców, dlaczego tego rodzaju 

uchwały są podejmowane. Odpowiedzi udzielił Naczelnik WIR, p. B. Ciemiecki, 

wyjaśniając, że zarówno ul. Malinowa, jaki i Długosza, są to odcinki dróg już od 

dłuższego czasu wyłączone z ruchu drogowego i nie stanowiły dojazdu do żadnej z 

działek. 



 Głosowano w sprawie: 

Uchwała RM ws. pozbawienia kategorii drogi gminnej publicznej części drogi numer 

370422W - ul. Długosza Jana w Sierpcu na odcinku przebiegającym po działce o 

numerze ewidencyjnym 3281/3 w Sierpcu. 

Rada w glosowaniu: 12 – „za”, 0 - „przeciw”, 0 – Wstzrym. Się – podjęła Uchwałę 

521/LXVIII/2022 RM ws. pozbawienia kategorii drogi gminnej publicznej części drogi 

numer 370422W - ul. Długosza Jana w Sierpcu na odcinku przebiegającym po 

działce o numerze ewidencyjnym 3281/3 w Sierpcu – załącznik nr 6 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Artur Dariusz Balcerowski, Zbigniew Długokęcki, Waldemar Frydrychowicz, Barbara 

Gil, Sławomir Wojciech Jaworowski, Krzysztof Kacperski, Dariusz Malanowski, Maciej 

Malanowski, Krzysztof Rudowski, Piotr Łukasz Rzeszotarski, Wojciech Andrzej 

Skorłutowski, Krzysztof Skrzyński 

NIEOBECNI (3) 

Paweł Michał Grabowski, Jerzy Zbigniew Stachurski, Joanna Marta Szewczykowska 

10. Uchwała RM ws. ustalenia regulaminu nagradzania uzdolnionych dzieci i 

młodzieży realizujących obowiązek szkolny w szkołach podstawowych na terenie 

Gminy Miasto Sierpc. 

Omówienia projektu uchwały dokonał Naczelnik WOK, p. M. Zdrojewski, wskazując 

zmiany, jakie zostały wprowadzone w poszczególnych paragrafach regulaminu, w 

par. 5, dotyczącym przyznawania nagród pieniężnych, par. 14, dotyczącym trybu 

wręczania nagród. Radna, p. B. Gil, zapytała, czy nagroda dla ośmioklasistów 

pozostaje za jeden przedmiot. Naczelnik odpowiedział, iż ten zapis nie ulega zmianie. 

 Głosowano w sprawie: 

Uchwała RM ws. ustalenia regulaminu nagradzania uzdolnionych dzieci i młodzieży 

realizujących obowiązek szkolny w szkołach podstawowych na terenie Gminy Miasto 

Sierpc. 

Rada w glosowaniu: 12 – „za”, 0 - „przeciw”, 0 – Wstzrym. Się – podjęła Uchwałę 

522/LXVIII/2022 RM ws. ustalenia regulaminu nagradzania uzdolnionych dzieci i 

młodzieży realizujących obowiązek szkolny w szkołach podstawowych na terenie 

Gminy Miasto Sierpc – załącznik nr 7 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Artur Dariusz Balcerowski, Zbigniew Długokęcki, Waldemar Frydrychowicz, Barbara 

Gil, Sławomir Wojciech Jaworowski, Krzysztof Kacperski, Dariusz Malanowski, Maciej 

Malanowski, Krzysztof Rudowski, Piotr Łukasz Rzeszotarski, Wojciech Andrzej 

Skorłutowski, Krzysztof Skrzyński 



NIEOBECNI (3) 

Paweł Michał Grabowski, Jerzy Zbigniew Stachurski, Joanna Marta Szewczykowska 

11. Uchwała RM ws. zmiany uchwały nr 467/LXI/2022 Rady Miejskiej Sierpca z dnia 27 

kwietnia 2022 r. w sprawie przyjęcia regulaminu określającego wysokość stawek oraz 

szczegółowe warunki przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, 

szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz wysokość i warunki 

wypłacania nagród i innych świadczeń wynikających ze stosunku pracy dla 

nauczycieli poszczególnych stopni awansu zawodowego zatrudnionych w 

jednostkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Miasto 

Sierpc. 

O scharakteryzowanie tego projektu również został poproszony Naczelnik WOK, p. M. 

Zdrojewski, który wyjaśnił, iż zmiana ta wynika ze zmiany ustawy karta nauczyciela i 

niektórych innych ustaw zmieniająca strukturę awansu zawodowego nauczycieli, 

gdzie zlikwidowano stopień awansu zawodowego nauczyciela stażysty a w zamian 

za to wprowadzono status nauczyciela przygotowującego się do zawodu trwający 3 

lata i 9 miesięcy a piecze nad takim nauczycielem winien pełnić nauczyciel z 

określonym doświadczeniem zwany mentorem. Poprzednio był to opiekun stażu. 

Zmianie ulega też wysokość dodatku funkcyjnego dla mentora ze 100 zł do 130 zł. 

Dodatkowo Naczelnik zaproponował jeszcze autopoprawkę w postaci par. 2, która 

wynika z przeprowadzonych negocjacji z przedstawicielami organizacji związkowych 

ZNP i NSZZ „Solidarność” dotyczącą warunków formalnych ubiegania się o nagrodę 

Burmistrza Miasta Sierpca. Radna, p. B. Gil, zapytała, czy mentor może jednocześnie 

przygotowywać do zawodu kilka osób, czy jest określona ilość godzin, jakie musi 

przepracować z osobą przygotowującą się do zawodu. Pan Zdrojewski 

odpowiedział, iż na poziomie ustawy nie ma konkretnych do określeń, ile mentor 

powinien przepracować godzin. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała RM ws. zmiany uchwały nr 467/LXI/2022 Rady Miejskiej Sierpca z dnia 27 

kwietnia 2022 r. w sprawie przyjęcia regulaminu określającego wysokość stawek oraz 

szczegółowe warunki przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, 

szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz wysokość i warunki 

wypłacania nagród i innych świadczeń wynikających ze stosunku pracy dla 

nauczycieli poszczególnych stopni awansu zawodowego zatrudnionych w 

jednostkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Miasto 

Sierpc. 

Rada w glosowaniu: 12 – „za”, 0 - „przeciw”, 0 – Wstzrym. Się – podjęła Uchwałę 

523/LXVIII/2022 RM ws. zmiany uchwały nr 467/LXI/2022 Rady Miejskiej Sierpca z dnia 

27 kwietnia 2022 r. w sprawie przyjęcia regulaminu określającego wysokość stawek 

oraz szczegółowe warunki przyznawania dodatków do wynagrodzenia 

zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za 

godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz wysokość i warunki 

wypłacania nagród i innych świadczeń wynikających ze stosunku pracy dla 

nauczycieli poszczególnych stopni awansu zawodowego zatrudnionych w 

jednostkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Miasto 

Sierpc – załącznik nr 8 



Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Artur Dariusz Balcerowski, Zbigniew Długokęcki, Waldemar Frydrychowicz, Barbara 

Gil, Sławomir Wojciech Jaworowski, Krzysztof Kacperski, Dariusz Malanowski, Maciej 

Malanowski, Krzysztof Rudowski, Piotr Łukasz Rzeszotarski, Wojciech Andrzej 

Skorłutowski, Krzysztof Skrzyński 

NIEOBECNI (3) 

Paweł Michał Grabowski, Jerzy Zbigniew Stachurski, Joanna Marta Szewczykowska 

12. Uchwała RM ws. wyrażenia zgody na kontynuację dzierżawy nieruchomości w 

trybie bezprzetargowym na okres 3 lat - ul. Malinowa. 

Przewodniczący RM, p. D. Malanowski, poprosił o scharakteryzowanie uchwały 

Podinspektor, p. Agatę Gołębiewską, która przytoczyła treść uchwały wraz z jej 

uzasadnieniem. Radny, p. P. Rzeszotarski, zaproponował, jeśli ta działka już nie 

będzie drogą, to przygotować ją dla tego mieszkańca do sprzedaży. Ad vocem 

Burmistrz przypomniał, że w punkcie 8 porządku obrad była właśnie podejmowana 

uchwała o pozbawieniu jej kategorii drogi gminnej, ale jest to proces długotrwały, 

trwający co najmniej kilka miesięcy. 

 Głosowano w sprawie: 

Uchwała RM ws. wyrażenia zgody na kontynuację dzierżawy nieruchomości w trybie 

bezprzetargowym na okres 3 lat - ul. Malinowa. 

Rada w glosowaniu: 12 – „za”, 0 - „przeciw”, 0 – Wstzrym. Się – podjęła Uchwałę 

524/LXVIII/2022 RM ws. wyrażenia zgody na kontynuację dzierżawy nieruchomości w 

trybie bezprzetargowym na okres 3 lat - ul. Malinowa – załącznik nr 9 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Artur Dariusz Balcerowski, Zbigniew Długokęcki, Waldemar Frydrychowicz, Barbara 

Gil, Sławomir Wojciech Jaworowski, Krzysztof Kacperski, Dariusz Malanowski, Maciej 

Malanowski, Krzysztof Rudowski, Piotr Łukasz Rzeszotarski, Wojciech Andrzej 

Skorłutowski, Krzysztof Skrzyński 

NIEOBECNI (3) 

Paweł Michał Grabowski, Jerzy Zbigniew Stachurski, Joanna Marta Szewczykowska 

13. Uchwała RM ws. wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości na okres 29 lat - ul. Kolejowa. 

Na temat projektu tej uchwały informacji udzielił Burmistrz mówiąc, iż miasto podjęło 

decyzję, aby przygotować ten teren do ewentualnej budowy farmy fotowoltaicznej. 

Wiązała będzie się również z tym korekta planu zagospodarowania przestrzennego. 



 Głosowano w sprawie: 

Uchwała RM ws. wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości na okres 29 lat - ul. Kolejowa.  

Rada w glosowaniu: 12 – „za”, 0 - „przeciw”, 0 – Wstzrym. Się – podjęła Uchwałę 

525/LXVIII/2022 RM ws. wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości na okres 29 lat - ul. 

Kolejowa – załącznik nr 10 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Artur Dariusz Balcerowski, Zbigniew Długokęcki, Waldemar Frydrychowicz, Barbara 

Gil, Sławomir Wojciech Jaworowski, Krzysztof Kacperski, Dariusz Malanowski, Maciej 

Malanowski, Krzysztof Rudowski, Piotr Łukasz Rzeszotarski, Wojciech Andrzej 

Skorłutowski, Krzysztof Skrzyński 

NIEOBECNI (3) 

Paweł Michał Grabowski, Jerzy Zbigniew Stachurski, Joanna Marta Szewczykowska 

14. Uchwała RM ws. ustanowienia służebności przechodu i przejazdu. 

Przewodniczący RM, p. D. Malanowski, poprosił o scharakteryzowanie uchwały 

Podinspektor, p. Angelikę Trawińską, która przytoczyła treść uchwały wraz z jej 

uzasadnieniem. Radna, p. B. Gil, poprosiła o wyjaśnienie, co to jest służebność i na 

czym to będzie polegało. Informacji na ten temat udzielił Burmistrz wyjaśniając, że 

jest to umożliwienie dojazdu przez naszą działkę właścicielowi sąsiadującej działki, 

która nie ma dostępu do drogi. Uzupełniając wypowiedź Burmistrza Radca Prawny, 

p. M. Zasadowski, wyjaśnił, iż chodzi o to, aby właściciele mogli korzystać ze 

znajdujących się tam garaży i chodzi tutaj o służebność odpłatną. Radny, p. K. 

Skrzyński, powiedział, że do tej pory mieszkańcy nie płacili a wjeżdżali do garaży a 

teraz będą musieli wnieść opłatę i czy wszystkie wjazdy do garaży, na terenie całego 

Sierpca, będą tak samo traktowane. Burmistrz odpowiedział, że zgodnie z przepisami 

prawa należy udostępnić dojazd do działki przez wszystkich, którzy z taką działką 

graniczą a jeśli chodzi o służebność, jest to kwota jednorazowa, wynikająca z 

operatu szacunkowego. Dodał, iż w tym przypadku warunkiem było porozumienie 

się wszystkich sąsiadów i wspólne stanowisko w sprawie ustanowienia służebności.  

Jeśli inni sąsiedzi wspólnie pokryją wszystkie koszty z tym związane, to nie ma powodu, 

aby traktować ich inaczej. Jak na razie zgłosił się tylko jeden właściciel więc Burmistrz 

poprosił, aby cała grupa solidarnie pokryła koszty związane z aktem notarialnym. 

Radca Prawny dodał, iż ustanowienie służebności odbywa się za wynagrodzeniem, 

stąd mowa o odpłatnej służebności. Ad vocem Radny, p. K. Skrzyński, podał 

przykład podobnej sytuacji na ul. Armii Krajowej 2 i jeśli mieszkańcy wystąpią o 

służebność tego terenu, to będzie to odpłatnie a jeśli nie, to będą mieli dostęp 

nieodpłatny. Stwierdził więc, że najlepiej nie zgłaszać i nie narażać się na 

jakiekolwiek koszty. Radca Prawny wyjaśnił, że jeśli osoby będą chciały sprzedać ten 

garaż, to w tym wypadku nie mają uregulowanego dostępu do drogi publicznej i nie 

powinno być to przedmiotem obrotu, w związku z czym tego typu sytuacje należy 

normować i regulować. Burmistrz podsumował, iż potrzeba sprzedaży gruntu lub 

garażu powoduje konieczność ustanowienia służebności, co jest sugerowane w 

akcie notarialnym.  



 Głosowano w sprawie: 

Uchwała RM ws. ustanowienia służebności przechodu i przejazdu. 

Rada w glosowaniu: 12 – „za”, 0 - „przeciw”, 0 – Wstzrym. Się – podjęła Uchwałę 

526/LXVIII/2022 RM ws. ustanowienia służebności przechodu i przejazdu –  

załącznik nr 11 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Artur Dariusz Balcerowski, Zbigniew Długokęcki, Waldemar Frydrychowicz, Barbara 

Gil, Sławomir Wojciech Jaworowski, Krzysztof Kacperski, Dariusz Malanowski, Maciej 

Malanowski, Krzysztof Rudowski, Piotr Łukasz Rzeszotarski, Wojciech Andrzej 

Skorłutowski, Krzysztof Skrzyński 

NIEOBECNI (3) 

Paweł Michał Grabowski, Jerzy Zbigniew Stachurski, Joanna Marta Szewczykowska 

15. Uchwała RM ws. sprzedaży z bonifikatą w drodze bezprzetargowej na rzecz 

najemcy lokalu mieszkalnego wraz z udziałem we współwłasności gruntu 

przynależnego do sprzedawanego lokalu. 

Przewodniczący RM, p. D. Malanowski, wyjaśnił, że przedmiotem sprzedaży jest lokal 

położony przy ul. Piastowskiej 25b. 

 Głosowano w sprawie: 

Uchwała RM ws. sprzedaży z bonifikatą w drodze bezprzetargowej na rzecz najemcy 

lokalu mieszkalnego wraz z udziałem we współwłasności gruntu przynależnego do 

sprzedawanego lokalu. 

Rada w glosowaniu: 12 – „za”, 0 - „przeciw”, 0 – Wstzrym. Się – podjęła Uchwałę 

527/LXVIII/2022 RM ws sprzedaży z bonifikatą w drodze bezprzetargowej na rzecz 

najemcy lokalu mieszkalnego wraz z udziałem we współwłasności gruntu 

przynależnego do sprzedawanego lokalu – załącznik nr 12 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Artur Dariusz Balcerowski, Zbigniew Długokęcki, Waldemar Frydrychowicz, Barbara 

Gil, Sławomir Wojciech Jaworowski, Krzysztof Kacperski, Dariusz Malanowski, Maciej 

Malanowski, Krzysztof Rudowski, Piotr Łukasz Rzeszotarski, Wojciech Andrzej 

Skorłutowski, Krzysztof Skrzyński 

NIEOBECNI (3) 

Paweł Michał Grabowski, Jerzy Zbigniew Stachurski, Joanna Marta Szewczykowska 



16. Uchwała RM ws. sprzedaży w formie bezprzetargowej nieruchomości gruntowej 

na rzecz dotychczasowych użytkowników wieczystych. 

Przewodniczący RM, p. D. Malanowski, wyjaśnił, że przedmiotem sprzedaży jest 

nieruchomość gruntowa położona przy ul. Piastowskiej. Radna, p. B. Gil, odczytała 

pkt. 2 par. 1 uchwały i poprosiła o precyzyjne wskazanie nieruchomości. Burmistrz 

odpowiedział, że dotyczy to fragmentu gruntu znajdującego się pod budynkiem 

usługowo – mieszkalnym na rogu ul. Narutowicza i ul. Piastowskiej, który stanowił 

prawo użytkowania wieczystego a nie własności i miasto stara się powoli 

porządkować te stare zapisy. Dla zobrazowania tego miejsca została również 

wyświetlona na ekranie mapa poglądowa. Radna doprecyzowała, iż jej pytanie 

wynika z zastosowania w operacie szacunkowym nazwy „nieruchomości gruntowej” 

a w pkt. 2 par. 1 „nieruchomości”. Radca Prawny, p. M. Zasadowski, odczytał zapisy 

par. 1 uchwały stwierdzając, że w jego ocenie nieruchomość jest opisana i w związku 

z tym nie zachodzi podstawa kwestionowania nie oznaczenia nieruchomości, jeśli 

chodzi o sprzedaż. 

 Głosowano w sprawie: 

Uchwała RM ws. sprzedaży w formie bezprzetargowej nieruchomości gruntowej na 

rzecz dotychczasowych użytkowników wieczystych. 

Rada w glosowaniu: 12 – „za”, 0 - „przeciw”, 0 – Wstzrym. Się – podjęła Uchwałę 

528/LXVIII/2022 RM ws. sprzedaży w formie bezprzetargowej nieruchomości 

gruntowej na rzecz dotychczasowych użytkowników wieczystych – załącznik nr 13 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Artur Dariusz Balcerowski, Zbigniew Długokęcki, Waldemar Frydrychowicz, Barbara 

Gil, Sławomir Wojciech Jaworowski, Krzysztof Kacperski, Dariusz Malanowski, Maciej 

Malanowski, Krzysztof Rudowski, Piotr Łukasz Rzeszotarski, Wojciech Andrzej 

Skorłutowski, Krzysztof Skrzyński 

NIEOBECNI (3) 

Paweł Michał Grabowski, Jerzy Zbigniew Stachurski, Joanna Marta Szewczykowska 

17. Uchwała RM ws. utworzenia wydzielonego rachunku dochodów i wydatków nimi 

finansowanych przez samorządowe jednostki budżetowe działające na podstawie 

ustawy o systemie oświaty. 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik, p. K. Joniak, wyjaśniając, iż konieczność 

wprowadzenia zmiany nastąpiła ze względów legislacyjnych, w wyniku czego 

zostały wprowadzone źródła dochodów i ich przeznaczenie. Uchwała ta daje też 

prawa i obowiązki kierownikom jednostek, jak mają tworzyć projekty tego rachunku, 

plany finansowe, kiedy przedkładać je do Burmistrza, jako organu wykonawczego i 

kiedy do planu finansowego. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała RM ws. utworzenia wydzielonego rachunku dochodów i wydatków nimi 



finansowanych przez samorządowe jednostki budżetowe działające na podstawie 

ustawy o systemie oświaty. 

Rada w glosowaniu: 10 – „za”, 0 - „przeciw”, 0 – Wstzrym. Się – podjęła Uchwałę 

529/LXVIII/2022 RM ws. utworzenia wydzielonego rachunku dochodów i wydatków 

nimi finansowanych przez samorządowe jednostki budżetowe działające na 

podstawie ustawy o systemie oświaty – załącznik nr 14 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Zbigniew Długokęcki, Waldemar Frydrychowicz, Barbara Gil, Sławomir Wojciech 

Jaworowski, Dariusz Malanowski, Maciej Malanowski, Krzysztof Rudowski, Piotr Łukasz 

Rzeszotarski, Wojciech Andrzej Skorłutowski, Krzysztof Skrzyński 

BRAK GŁOSU (2) 

Artur Dariusz Balcerowski, Krzysztof Kacperski 

NIEOBECNI (3) 

Paweł Michał Grabowski, Jerzy Zbigniew Stachurski, Joanna Marta Szewczykowska 

18. Uchwała RM ws. zmian uchwały budżetowej na 2022 rok. 

Najważniejsze zmiany wprowadzone do projektu uchwały przedstawiła Skarbnik,  

p. K. Joniak, która poinformowała, że w związku z otrzymaniem środków, które 

wpłynęły do gminy w poniedziałek (26.09.), już po przekazaniu Radnym projektu 

uchwały, została dołączona autopoprawka do tego projektu, także głosowaniu 

będzie podlegać autopoprawka a nie wcześniejszy projekt zmian budżetowych. 

Ponad to wyjaśniła, iż największą i najważniejszą kwotą dochodów bieżących jest 

5 385 300 zł przekazana przez Wojewodę na wykonanie zadania zleconego, czyli 

wypłatę dodatku węglowego przez Gminę Miasto Sierpc. Przez Wojewodę została 

również przekazana dotacja celowa na wypłatę z zakresu zadań pomocy 

obywatelom Ukrainy a całość kwot została wykazana w układzie tabelarycznym w 

załączniku nr  1, co było omawiane na posiedzeniu Komisji Budżetowej. Następnie 

przedstawiła najważniejsze wydatki majątkowe. Poinformowała też o zwiększeniu 

środków na pokrycie kosztów związanych z obsługą kredytów i pożyczek w kwocie 

80 000 zł. Dodała, iż zadłużenie miasta na dzień dzisiejszy wynosi 2,5 mln zł, którego 

koszt obsługi zamknie się kwotą ok. 200 000 zł, gdzie rata pierwszego kwartału 

przewyższała cały rok obsługi roku 2021, co jest wynikiem zwiększenia stopy 

procentowej. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała RM ws. zmian uchwały budżetowej na 2022 rok.  

Rada w glosowaniu: 12 – „za”, 0 - „przeciw”, 0 – Wstzrym. Się – podjęła Uchwałę 

530/LXVIII/2022 RM ws. zmian uchwały budżetowej na 2022 rok – załącznik nr 15 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 



Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Artur Dariusz Balcerowski, Zbigniew Długokęcki, Waldemar Frydrychowicz, Barbara 

Gil, Sławomir Wojciech Jaworowski, Krzysztof Kacperski, Dariusz Malanowski, Maciej 

Malanowski, Krzysztof Rudowski, Piotr Łukasz Rzeszotarski, Wojciech Andrzej 

Skorłutowski, Krzysztof Skrzyński 

NIEOBECNI (3) 

Paweł Michał Grabowski, Jerzy Zbigniew Stachurski, Joanna Marta Szewczykowska 

19. Uchwała RM ws. Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Sierpca na lata 2022 – 

2029. 

Krótkiej charakteryzacji tego projektu uchwały również dokonała Skarbnik,  

p. K. Joniak, w której zostały uwzględnione w formie tabelarycznej wszystkie zmiany 

wprowadzone w uchwale budżetowej. Wymieniła też kwotę limitu wieloletniej 

prognozy finansowej wydatkowanych na inwestycję w tym roku, 9 857 106 zł. 

Natomiast wysokość kwoty, na którą zostały zaciągnięte zobowiązania i będą 

realizowane w 2023 r. wynosi 12 335 889 zł i to są jeszcze nie wszystkie inwestycje. 

 Głosowano w sprawie: 

Uchwała RM ws. Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Sierpca na lata 2022 – 

2029. 

Rada w glosowaniu: 12 – „za”, 0 - „przeciw”, 0 – Wstzrym. Się – podjęła Uchwałę 

531/LXVIII/2022 RM ws. Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Sierpca na lata 2022 

– 2029 – załącznik nr 16 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Artur Dariusz Balcerowski, Zbigniew Długokęcki, Waldemar Frydrychowicz, Barbara 

Gil, Sławomir Wojciech Jaworowski, Krzysztof Kacperski, Dariusz Malanowski, Maciej 

Malanowski, Krzysztof Rudowski, Piotr Łukasz Rzeszotarski, Wojciech Andrzej 

Skorłutowski, Krzysztof Skrzyński 

NIEOBECNI (3) 

Paweł Michał Grabowski, Jerzy Zbigniew Stachurski, Joanna Marta Szewczykowska 

20. Sprawy różne. 

Przewodniczący RM, p. D. Malanowski, podziękował pocztowi sztandarowemu 

uczestniczącemu w uroczystościach pogrzebowych śp. dr Stefana Kośmidra w dniu  

9 sierpnia oraz przyłączył się do podziękowań Burmistrza  w dniu 25 września w 

obchodach uroczystości Niepodległa Lokalnie 700 lat Sierpca w dziejach 

Niepodległej połączony z Festynem Maksymiliańskim, gdzie Radę Miejską Sierpca 

reprezentowali Radna, p. B. Gil. Radny, p. S.W. Jaworowski i Radny, p. Z. Długokęcki. 

Poinformował też o terminie następnej sesji RM w dniu 26 października. Radna, p. B. 

Gil, pogratulowała świetnego przygotowania rozpoczęcia roku szkolnego Dyrektor SP 

nr 2. Dodała, iż życzy tej szkole wszystkiego najlepszego, jak również i SP Nr 3. 

Ustosunkowała się również do wypowiedzi Burmistrza na temat interpelacji Radnej. 



Ad vocem Burmistrz zapytał, dlaczego interpelacje dotyczące np. szpitala nie są 

skierowane do Powiatu. Dodał, iż Radni są wybierani przez mieszkańców również po 

to, aby doradzali Burmistrzowi i sugerowali różne rozwiązania. Radny,  

p. P. Rzeszotarski, powiedział, że gdyby wszyscy Radni przedstawiali na sesji wszystkie 

rozmowy z mieszkańcami, to bardzo mało czasu zostałoby na głosowanie nad 

uchwałami. Radni są też po to wybierani, żeby jak najsprawniej i najszybciej 

rozwiązywać problemy mieszkańców. Ad vocem Radna, p. B. Gil, powiedziała, że 

bardzo często rozmawia z mieszkańcami i niepotrzebne Radnej są instrukcje 

Radnego Rzeszotarskiego, co ona ma robić i jak. W dalszej części dyskusji na ten 

temat głos zabrał jeszcze raz Burmistrz, p. J. Perzyński i Radny, p. P. Rzeszotarski. 

Radny, p. S. Jaworowski, w imieniu ks. Dariusza Multona, proboszcza Parafii pw. Św. 

Maksymiliana Kolbego oraz Rady Parafialnej, podziękował Burmistrzowi i Prezesowi 

ZGKiM oraz jego pracownikom za pomoc w organizacji Festynu Maksymiliańskiego. 

Radny, p. K. Rudowski, zapytał, czy byłaby szansa umorzenia podatku dla szpitala.  

W imieniu własnym i mieszkańców podziękował też wszystkim, którzy przyczynili się do 

nowego wyglądu ul. Podgórnej, jednej z najstarszych ulic w mieście. Burmistrz 

powiedział, że nie było takiego roku, poza jednym , kiedy nie został w terminie 

złożony wniosek, aby miasto nie pomogło szpitalowi. Dodał, iż to, co jest w 

kompetencjach miasta względem pomocy szpitalowi, to ta pomoc zostaje 

udzielona. Rozmowy o umorzeniu podatku na ten rok już się rozpoczęły i będą 

równie skutecznie załatwione. Radny, p. K. Skrzyński, wyraził subiektywną opinię, że 

byłby ostrożny w najbliższym czasie z umarzaniem czegokolwiek i komukolwiek ze 

względu na występującą obecnie trudną sytuację. Miasto może pomóc, ale nie 

musi. Ad vocem Radny, p. K. Rudowski, powiedział, że jeśli chodzi o umorzenie 

podatku, to miasto zubożeje, ale miejmy nadzieję, że mieszkańcy będą zadowoleni. 

Radna, p. B. Gil, powiedziała, że żałuje, iż Prezes ZGKiM nie był na poniedziałkowym 

wspólnym posiedzeniu komisji Rady Miejskiej i nie powiedział o ważnej dla miasta 

sprawie dotyczącej wykupu i modernizacji mieszkań, gdzie było obecnych dużo 

Radnych. Burmistrz powiedział, że ten temat będzie podejmowany co najmniej 

jeszcze raz, aby Radni zostali poinformowani o przebiegu rozmów z mieszkańcami, 

aby później mogli podjąć decyzję, bo ostateczna decyzja będzie w ich rękach. 

 21. Zakończenie obrad. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej,  

p. Dariusz Malanowski, zamknął obrady LXVIII sesji Rady Miejskiej Sierpca. 

Przewodniczący 

Rady Miejskiej Sierpca 

Dariusz Malanowski 

 

Przygotował(a): Biuro Rady 

Inspektor 

/-/ 

Beata Kowalska 


